

လှေဆူညါ

GO FORWARD

ပုလဲကညီဘျာထံခဝုရှာန်အတ်ပရာ

ယွၤစံးတၢ်စီၤမိၤရှုနကိး
ထီၣ်ယၤတၢ်မနုၤလဲၣ်.
စံးတၢ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိ
ဒိးသိးကလဲၤတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂၆.၁၄.၁၅.

ဖူးတြူၤအါရံၤ ၂၀၁၈

တၢ်တြူၤ ၇၀ နံၣ် ၂ လၢဖူးတြူၤအါရံၤ ၂၀၁၈ နံၣ် Vol. 70 No. 2 February 2018



ဝဲၤကရိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤကိၢ်မုၢ်နံၤ - ဖူးတြူၤအါရံၤ (၄) သိ

အဲဒီထောင့်တက်ကွဲ

ကစာယွေစိန်ဆုခံဦးပုဆူ(၂၀၁၈)နံ့လိဖူးတြုအါရုံအပူဒီး ပသးခုစံးဘျူးယွေဒိန်မးလီၤ. ပုကညီ ဘျာထံခဝုရှာန်ကမျာ်တၢ်အိန်ဖိုင် ဘၢ်တၢ်မၤဝံၤအီၤဖဲ(၂၀၁၈)နံ့, လါယနူအါရုံ(၃)သီဟါတု(၇)သီဟါဖဲ ဆိန်ဘီသဲသဝီ, ကီၢ်ကယါဖူးန့ၣ်လီၤ. (၂၀၁၈)နံ့အတီၢ်ပူ တၢ်အိန်ဖိုင်ကိးဖုဒဲး, ကီၢ်ကိးဘုၣ်ဒဲးအိန်ဒီးအတၢ်တိၣ် ဟံဒီး စးထီၣ်သုးကျဲၤမၤသကိးဝဲလံန့ၣ်လီၤ. ကစာယုၣ်ရှူးစံးဝဲ, “မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လာယၢဒီးသုမၤတၢ်တသ့နီတမံဘၣ်” (ယီၤဟၣ် ၁၅:၅)စီၤပီလူးစံးစ့ၢ်ကိးဝဲ, “ယမၤတၢ်ခဲလၢာ်သုလာပုလၢအဒုးဆူၣ်ထီၣ်ယကံၢ်ယဘါတကအပူလီၤ.” (ဖဲ ၄:၁၃) စီၤဒၤဝဲစံးဝဲ, “ယကလဲၤတၢ်လၢကစာယွေအကံၢ်အဘါလီၤ. (စံး ၇၁:၁၆)

လၢနံ့သီ (၂၀၁၈)နံ့အပူအံၤ ကစာယွေစံးဘၣ်ပု “ပုလၢအသးစဲဘျူးဒီးယၤန့ၣ် ယကမၤပူဖျဲးအီၤ, ယကဟံထီၣ်ထီအီၤလၢအသ့ၣ်ညါယမံၤအယီၤလီၤ. ကကိးထီၣ်ယၤဒီးယကစံးဆၢအီၤလီၤ.” ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘၣ် ယိၣ်, တၢ်ကီတၢ်ခဲ, တၢ်တဃုတဖိး, တၢ်ဒုးတၢ်ယၤမ့ၢ်အိန်ဝဲတရံးပုဘၣ်ဆၣ် မံပသုတပျံတၢ်တဂ့ၤ. မံပကပျဲကစာ ယွေဟံးဃာ်ပစု, ဒုးလဲၤဒုးမၤပုလၢ ကယၢ်တၢ်မၤဂ့ၤတမံၤလၢလၢ အလၢကပီၤဒဲၣ်ဝဲအကီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်မၤတ ဖၣ်အိန်ဟံလီၤအသးလၢ ပမဲၣ်ညါအါမံၤအယီၤ မံပကဟံဆူၣ်ထီၣ်ပသးဒဲစီၤဒၤဝဲအသိးဒီးစံး, “ယမ့ၢ်တနၢ်ဘၣ် လၢယကထံၣ်ဘၣ်ယွေအတၢ်ဂ့ၤလၢ တၢ်မူအကီၢ်ပူဒီး, ယအိန်တကဲဘၣ်. မ့ၢ်လၢတၢ်လၢယွေတက့ၢ်. ဟံဆူၣ်နကံၢ် နဘါတက့ၢ်. ဒီးမံအဒုးဆူၣ်ထီၣ်နသးအကံၢ်အဘါတက့ၢ်. ဒီးမ့ၢ်လၢတၢ်လၢယွေတက့ၢ်.”

ကစာယွေမၤတၢ်အဒိန်ဒီး သိၣ်လိပုတၢ်အဒိန်အယီၤ လၢ(၂၀၁၈)နံ့အပူအံၤ ပကထံၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤလး အါမံၤလၢ ကစာယွေမၤဝဲလၢပဂီၢ်လီၤ. သပုၢ်ကတၢ်ပကစံးပဝဲ, “ကစာယွေအဘျူးအဖိုင်အသိအိန်ဝဲလၢပဂီၢ်ကိးနံၤ ဒဲးလီၤ. မံယွေအမံၤဘၣ်တၢ်ဟံထီၣ်ထီအီၤလၢ ပတၢ်အိန်မူအပူတက့ၢ်.” န့ၣ်လီၤ.





နန်ရွဲအတတ်ကွဲး

လါဖူးတြုအါရံပူ ပုကညီဘျာထံခဝုရှာ အိန်ဒီးမုနံလီဆီ လာသးစာ်သုတ်တဖုန်အကီနုန်လီ. မုနံအံ ဒ်ပမုသးစာ်သုတ်တဖုန် အသိး အလီအိန်လါ ပကသုန်နီထီန်ကုပုလါအတုလီပုလါ အဟုန်ပုတံ အိန်ဆုန်အိန်ချ, တံဂံတံဘါဒီး တံစိကမီလါတံဆိက မိန်တံသုတဖုန်အကီနုန်လီ. ပကသုန်နီထီန်ကုပုလါ ဒီဖျိ တံဒိက နုန် တံစဲးဘျးလါတံနံ, တံအဲ နီးမလါတံအကီနုန်လီ.

တံသးဝံတဖုန်အတံသးဝံ ၁၂း၁, ပံဖျါဝဲ, “လါမုနံအအါတချးပဲဒဲးဘုဒီး နံတချးသးဘူးဒဲး ဘုဒီးအသး ဖဲနကစံးတံအမုန်တအိန်ဘုလါအပုဘု, လါနသးစာ်ဒဲးအမုနံနုန် သုန်နီထီန်ကုပုလါ အတု လီနုတက့.”

ပုသးစာ်အဆါကတီအံ မုဆါကတီအဂုကတံလါ ပကစးထီန်မလါဒီး မုဆါကတီလါပမဲလါ အိန်ဒီးတံဂံတံဘါ, တံခွဲးတံယံအကီနုန်လီ. ဒ်ပမုယုဖဲယုလံတဖုန်အသိး ပကမလါဘျးဆါကတံလါ ပတံအိန်မုအံ ဒီဖျိပကသုန်နီထီန်ကုပုလါအတုလီပုနုန်လီ.

တံမလါဘျးဆါကတံအံ မုတံလါအိန်ဒီးတံသုန်ညါနံပံ, တံကုန်တံဆး, တံအဲ, လါအဘျးအိန်လါ တံမလါပု, တံအိန်ကံဆိးကျါဒီးတံမလါဘျးအံ မုတံလါပမုထါလါပသးပု ဖဲပသးစာ်ဒဲးအမုနံအဆါက တီအါအံနုန်လီ.

မဲဖဲလံသုန်ဘီသးစာ်ကိးဂါ အိန်ဒီးတံမလါဘျးဆါကတံလါ အတုလီပုဒီး သုန်နီထီန်ကုပုလါဘျး ဒီးမလါကပီယု လါပတံအိန်မုအပုနုန်တက့.

ပဲဒီးတံဆါဂုအါ

**စဲမစာ်
နန်ရွဲ
ပုကညီဘျာထံခဝုရှာ**



၄ တက်ကစီဉ်



ခဝုရျာဉ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ဖးဒိဉ် (၁၀၀)ဘျီတဘျီ

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရျာဉ်ဘဉ်တၢ်ကရၢကရီထီဉ်အီၤလၢခိဉ်န့ၢ်သရဉ်သမၤလၢပုၤတဖဉ် စးထီဉ်လၢ (၁၉၁၃)န့ၢ် အိဉ်ဒီးထံကီၢ်အတၢ်စဲပနီဉ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၢ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရီအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤလဲၤတၢ်ဒဲးယံာ်ဒဲးဆူဉ်ထီဉ်အါထီဉ်ဒီး ပုၤထီဉ်လံ(၁၀၄)န့ၢ်ဘျဉ် ဘဉ်ဆဉ်မၤဘဉ်ဝဲတန့ၢ်တဘျီ ကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ပုၤထီဉ်အဘျီ(၁၀၀)ဘျီတဘျီ ဖဲ(၂၀၁၈)န့ၢ် လၢယနုၤအါရံၤ(၃)သီဟါ တုၤ(၇)သီဟါန့ၢ်လီၤ. ကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ကြး

ပုၤထီဉ် (၁၀၄)ဘျီလံ. ဘဉ်ဆဉ်မုၢ်လၢထံကီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီခဲအိဉ်ဝဲအယံ ကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ်ဖးဒိဉ် ဘဉ်တၢ်ဆိကတီၢ်အီၤ (၄)ဘျီညါန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဆိကတီၢ်ကမုၢ်တၢ်အိဉ်ဖျိဉ် (၄)ဘျီသန့က့ ဒဲးသိးတၢ်ဖဲးတၢ်မၤကလဲၤအသးဘဉ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဝဲအီၤန့ၢ် ခိဉ်န့ၢ်သရဉ်သမၤတဖဉ် မၤဝဲခာဉ်စးတၢ်အိဉ်ဖျိဉ်အယံ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖဉ် တလဲၤအသးကဒဲကဒါဘဉ်. တၢ်ကရၢကရီအံၤ တဟးဂ့ၢ်ဟးဂီၤဘဉ်န့ၢ်လီၤ.



ဖူးတြုအါရံ

ပုကညိဘျာထံခဝုရှာန် တာ်ကရကရိလက
 ကီၢ်ပံၤယီၤအပူၤအံၤ မ့ၢ်ကီၢ်အဘျုး(၂၀)မၤသကိးတာ်၊
 အိၣ်ဒီး တာ်အိၣ်ဖျိၣ်(၁၈၂၉)ဖျိၣ်, တာ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိတစုၤန့ၢ်
 (၂၈၇၆၈၂)ဂၤဘၣ်န့ၢ်လီၤ. မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤဒုးအိၣ်ထီၣ်တာ်
 ကရကရိအံၤဒီး ဆိၣ်ဂ့ၤန့ၢ်လီၤ.

ခဝုရှာန်ကမုၢ်တာ်အိၣ်ဖျိၣ်ပဲၤထီၣ် အဘျီ
 (၁၀၀) ဘၣ်တာ်မၤအီၤဖဲ သဝီဆိၣ်ဘီသဲ, ကီၢ်ကယါဖူး
 န့ၢ်လီၤ. ကမုၢ်ဟဲဆူတာ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ဆဲးလီၤအမံၤအိၣ်ဝဲ
 (၃၀၉၀)ဂၤဘၣ်ဆၣ် ကမုၢ်လၢတဆဲးလီၤအမံၤ, ထံဖိ
 ကီၢ်ဖိလၢအတူၢ်လိာ်တာ်အိၣ်ဝဲအါမးလီၤ. တာ်အိၣ်ဖျိၣ်
 အကတီၢ် တာ်မၤဘျုးခဲလၢာ်န့ၢ်ဝဲ (၆၄, ၂၈၃, ၀၀၀) ဘး
 ဒီး ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တာ်မၤအဂီၢ် ဖျၢၣ်ပျီၢ် တာ်ထာ်ဖျိၣ်
 န့ၢ်ဝဲ(၂, ၇၀၀, ၀၀၀)ဘးန့ၢ်လီၤ. လၢတာ်မၤဘျုး ကျိၣ်စ့
 ဒီးတာ်ဘျုးအိၣ်ဘျုးအိ, တာ်အိၣ်တာ်ဆိး, တာ်သျှံထီၣ်
 ဘျီၣ်ရိဖျိၣ်စ့ၢ်ကီး မ့ၢ်တာ်လၢအလီၤဘီလီၤမ့ၢ်, လီၤသျှံမံ
 သးမုၢ် လီၤလိာ်လီၤလးဝဲန့ၢ်လီၤ.

လၢသျှံဂ့ၢ်သးကျိၤတခီ မ့ၢ်တာ်အသဟီၣ်ဒိၣ်
 န့ၢ်တာ်လၢပထံၣ်လၢပမဲာ်ချဲဒီး တာ်မၤသကိးတဖၣ်အံၤ
 သပုၢ်ကတၢ်ကဘၣ်တာ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးခါအီၤလၢ ကစၢ်
 ယွၤန့ၢ်လီၤ. တာ်အိၣ်ဖျိၣ်တဘျီအံၤ အတၢ်တိာ်ထူမ့ၢ်ဝဲ
 “လၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢခိၣ်န့ၢ်အတၢ်ဒိၣ်တုာ်ခိၣ်ပဲၤ” န့ၢ်
 လီၤ. ပုၤဟၤလီၤဆ့ၣ်နီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ (၁) သရၣ်ဒိၣ်ဒီးက
 ထာ်ခြံန့ၢ်(ကရၢခိၣ်), (၂) သရၣ်ဒိၣ်သ့အိၣ်ထု(ကရၢ
 ခိၣ်စၢၤ), (၃) သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်ဒီးကထာ်မုၢ်စိ(ကရၢခိၣ်
 စၢၤ)န့ၢ်လီၤ. ပုၤကွဲးနီၣ်တာ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ်အဲၣ်
 ကပြုၣ်ဖိ(ကီၢ်ကယါမိာ်ပုၢ်), သရၣ်လၢမုၢ်(ကီၢ်ဖၣ်အဲၣ်
 မိၣ်လမ့ၢ်), သရၣ်တီလီၤမုၢ်(ခဝုရှာန်ဝဲၤလီၢ်), သရၣ်တာ်
 မုၢ်ထူ(ကီၢ်ဒဝဲၣ်ဘျုး), သရၣ်ဝုဘၢ်(ကီၢ်ဟီၤကတး),
 သရၣ်မုၢ်အဲၣ်မုၢ်သး(ခဝုရှာန်ဝဲၤလီၢ်)န့ၢ်လီၤ.

တာ်အိးထီၣ်ကမုၢ်တာ်အိၣ်ဖျိၣ်(၁၀၀)ဘျီတ
 ဘျီအတၢ်ရဲၣ်တာ်ကျဲၤလၢဘျီၣ်ရိဖျိၣ်အချၢဒီး လၢအပူၤ
 ဘၣ်တာ်မၤအီၤဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ကလဲာ်လၢ ကစၢ်ယွၤအလၢကပီၤ
 အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.



ပုတံတံတံသတိပျံ အိးထီၣ်မူးမ့ၣ်ဝဲ (၁) သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ခြွဲနာၣ်, (၂) ခဝုရှာၣ်နဲၣ်ရွဲၣ်, (၃) သရၣ်ဒိၣ်အံၤစဲးဖဲသု, သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ရဲကဝံ, ဟ့ၣ် တၢ်ကစီၣ်ဒီး ပုထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ် ဝါဝါဒုၣ်(ကီၢ်ဆီထံး)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါတကတီၢ် ဘၣ်တကတီၢ် ပုဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်, ပုထုကဖၣ်, တၢ်သး ဝံၣ်ရိ, တၢ်ထာဖိၣ်, ပံကွဲ, တၢ်စံးဘျုးစံးဖိၣ်, တၢ်ဘိး ဘၣ်သ့ၣ်ညါ အိၣ်ဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးဂုၤမးအယံ, ပုလဲၤ ထီၣ် ကမုၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ် ဒီးန့ၢ်ကစၢ်အကလုာ်က ထါ, နီၢ်သးအဂံၢ်အဘါအယံ အသးပွဲၤဒီးတၢ်သးစုးစး ဘျုးယွၤန့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်အံၤ ဖုအိၣ်ဒွဲလံာ်စီဆ့ၣ်ကို, ကီၢ်ထးခိ ဘၣ်တၢ် တူၢ်လိာ်အံၤ လၢပုၤကညီဘျုးထံခဝုရှာၣ်ယွၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲၤကျိၤ န့ၣ်လီၤ.

ပထံၣ်ဘၣ်တံၤသကိး ဟဲလၢလီၢ်ယံၤ လီၢ်ဘျုး, ထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အယံ ပသးခုဒိၣ်မးလီၤ. မ့ၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ပာ်ဖိၣ်ပုၤတနံၣ်တဘျီလၢ ပကထံၣ် လိာ်ပသး, နၢ်ဟူလိာ်ပကစီၣ်, ဘျုးသကိးဘါသကိး, ဟ့ၣ်မၤဘျုးတၢ်လၢကျိၣ်စ့, လၢတၢ်ကူတၢ်သိးတဖၣ်စ့ၢ် ကိးန့ၣ်လီၤ. ပုလၢအလဲၤထီၣ်ခဝုရှာၣ်ကမုၢ်တၢ်အိၣ် ဖိၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပစံးလၢအမ့ၢ်ပုၤဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤလၢယွၤန့ၣ် လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်သတြီၤကရူၢ်တၢ်သးဝံၣ် ပုၤန့ၣ်သတြီၤ တၢ်အိၣ် (၁၅)ဖု, ပုၤဒီးန့ၢ်ခိၣ်ဖး(၁)ကီၢ်ဟီကတး, (၂) ကီၢ်မိမုး, (၃)ကီၢ်ပသံၣ်မိမုးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သးဝံၣ်သံၣ်လွံၢ် ပုၤန့ၣ်သတြီၤတၢ်အိၣ်(၁၆)ဖုဒီးပုၤဒီးန့ၢ်ခိၣ်ဖး (၁)ကီၢ်ပ သံၣ်မိမုး, (၂)ဖုၣ်အၣ်မိၣ်လမ့ၣ်, (၃)ပ.ဘ.ယ.ဖ န့ၣ် လီၤ. ဖျၢၣ်ပုၤတၢ်ပြၢ ပုၤဒီးန့ၢ်ခိၣ်ဖး(၁) ကီၢ်ပသံၣ်မိမုး, (၂)ကီၢ်ကယါမိၣ်ပုၤ, (၃)ကီၢ်ကယါဖုး(A)န့ၣ်လီၤ.

ခဲကိာ်တနံၣ် ပုၤကညီဘျုးထံခဝုရှာၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် (၁၀၁)ဘျီတဘျီ ကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အံၤလၢ ကီၢ်ပကိ တကူၣ်န့ၣ်လီၤ.

မိတၢ်မၤသကိးဒိအံၤ ကမူဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အံၤ တက့ၢ်. “တၢ်ပျံၤယွၤန့ၣ် စီဝဲဆ့ၣ်ဝဲဒီး အိၣ်ဝဲ အစိစိ အယုာ်ယုာ်လီၤ.” (စံး ၁၉:၉).

သရၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်ခွံၣ်ဖိ



ကိုပံ့ပေးသော ဘဏ္ဍာထံ ခဝေ့ရှာန် (၂၀၁၇) နှင့် ကမ်းတံင်တင်အိန်ဖိုင်ဒီးကမျာင်တင်အိန်ဖိုင် (၁၂၃) ဘျီတဘျီ



ကိုပံ့ပေးသော ဘဏ္ဍာထံ ခဝေ့ရှာန် (၂၀၁၇) နှင့် တင်အိန်ဖိုင်ဒီးက မျာင်တင်အိန်ဖိုင် (၁၂၃) ဘျီတဘျီအံ့ ဘဏ္ဍာထံ လိင်အီလ လါဟူင်ဘဏ္ဍာထံ ခဝေ့ရှာန်ဖဲ ဝှ်ကွဲတိန်န့ဉ်လီ။ ဖဲ(၂၀၁၈) နှင့် လါယနူအါရံ (၉) သီ၊ ဟါ(၆) နှင့် ရံဉ်န့ဉ် အိန်ဒီးတင်အိန်ဖိုင် မူးခိန်တီ တင်ရဲဉ်တင်ကျဲဝံ ပိင်ထွဲထီဉ် လါတင်အိန်ဖိုင် (၂၀၁၇) နှင့်၊ ဟေ့တင်ကမ်းတံင်တင်အိန်ဖိုင် တင်ဘူဉ်တင်ဘါ န့ဉ်လီ။

ဖဲလါယနူအါရံ (၁၁) သီ ဟါ(၇:၀၀) နှင့် ရံဉ်န့ဉ် အိန်ဒီးကမျာင်တင်အိန်ဖိုင် (၁၂၃) ဘျီတဘျီ တင်အိန်ဖိုင် မူးတင်ဘူဉ်တင်ဘါ န့ဉ်လီ။

လာ(၂၀၁၈-၂၀၂၀) နှင့် အဂီဝသရဉ်ဒိန်ဒီးက ထာဉ်မိဉ်မိဉ်ယုဉ်မုဉ်ကရုခိဉ်၊ သရဉ်ဒိန်ဒီးနူးငိဉ်ထီမဲဉ် ဒီးသရဉ်မုဉ်ကွဉ်ဘူဉ်မုဉ်ကရုခိဉ်စါ၊ သရဉ်ဒိန်ဒီးက ထာဉ်ထာဉ်ကူးလယဉ်မုဉ်ဝဲန့ဉ်ရွဲဉ်ခိဉ်ကျာဉ်၊ သရဉ်ဒိန်ဒီးရီ ဘားပိမုဉ်ဝဲန့ဉ်ရွဲဉ်သယဲ၊ သရဉ်မုဉ်နါသုဉ်စဉ်မိဉ်မုဉ်ပု ဟေ့စု၊ သရဉ်ဒိန်ဒီးဝဲဉ်စုဉ်မုဉ်တင်သးခုကစီဉ်ဒီးမဲးရှာဉ်ဝဲ ကျီပုန့ဉ်တင်ဒီး သရဉ်ဟါရံးစာဉ်မုဉ်ခရံဉ်ဖိတင်ကူဉ် ဘဉ်ကူဉ် သ့ဝဲကျီပုန့ဉ်တင်န့ဉ်လီ။

ကိုပံ့ပေးသော ဘဏ္ဍာထံ ခဝေ့ရှာန် ကမျာင်တင်အိန်ဖိုင် တဘျီအံ့ ပုဆဲးလီမံအိဉ် (၁၄၇၀) ဂန့ဉ်လီ။

လာမူးတဘျီအံ့ အိန်ဒီးတင်သတြီသုဉ်တဖဉ် ဒီးဝဲကျီပုလါသးစာဉ်မုဉ်ကီ နုဉ်လီသတြီပျာဉ်ပိုဉ် (မုဉ်, ခွါ) ဒီး ယုဉ်ခိဉ်ပေးသုဉ်တဖဉ်လီ။ ပျာဉ်ပိုဉ်ပုဉ် (မုဉ်, ခွါ) ခံခါလိဉ်မုဉ်ခိဉ်ဖးတဒီး ယုဉ်ခိဉ်ပေးပုဉ် န့ဉ်ဒီးန့ဉ်ဖးခံန့ဉ်လီ။

ခဲကိဉ်ကမျာင်တင်အိန်ဖိုင် (၁၂၄) ဘျီတဘျီ က ဘဉ်တင်တူဉ်လိဉ်အီဖဲ ဝှ်လါရီလါယီကီကလံးစိး ဘဏ္ဍာထံ ခဝေ့ရှာန်, ဖဲ(၂၀၂၁) နှင့် လါယနူအါရံ (၁၁-၁၇) သီ န့ဉ်လီ။

သရဉ်မုဉ်ဒိန်တုဉ်မုဉ်ပျာဉ်



မူးသမူးလၢဝခါကွဲစီၤဘျာထံခရံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, ကီၢ်မိမူး



စခါကွဲကီၢ်မိမူးစီၤဘျာထံခရံတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အိၣ်ဒီးမူးသမူးအတၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ် အတၢ်ဘျုးတၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲ (၂၀-၂၁.၁.၂၀၁၈)နံၤန့ၣ်လီၤ. မူးသမူး မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဟံးစီဆံတၢ်ဘါသရိၣ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ပဲၤထီၣ်အနံၣ် (၅၀)ယူဘလံၤ ဒီး သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢတၢ်ပဲၤထီၣ်အနံၣ် (၄၀)န့ၣ်လီၤ. ဖဲ (၂၀.၁.၂၀၁၈)နံၤဂီၤ(၈:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးဘျာထံန့ၣ်လီၤ. ပုၤဒီးဘျာထံခဲလၢာ်(၂၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဟါ(၇:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ် အိၣ်ဒီးမူးသးဖံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.



ဖဲ(၂၁.၁.၂၀၁၈)နံၤဂီၤ(၇:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးစီဆံတၢ်ဘါသရိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဝဲလံတၢ်ထု, သရိၣ်ချာ ပုၤထုကဖၣ်အိးထီၣ်တၢ်ဘါ သရၣ်ဒိၣ်ရံၣ်မိၣ်ဒီးပုၤတံၢ်တဲာ်သတီၢ်ပျံၤ တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ကွၢ်လၢ, သရၣ်ဒိၣ်မိၣ်မိၣ်ဒီး သရၣ်မုၢ်စ့သ့န့ၣ်လီၤ. သးပုၤဒိၣ်ဖီအဲၣ် ဒီးသးပုၤမုၢ်ဘဲဘု အိးထီၣ်ပဲၤတြီၢ်ဝံၤ ကမုၢ်တဖၣ် လဲၤန့ၣ်ဆူသရိၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သရိၣ်ပူၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ပုၤအိးထီၣ်တၢ်ထုကဖၣ်လၢ သရၣ်ဖံထၢာ်ဒီး ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်စဲမၢၣ်သီသးန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘါထုကဖၣ်လုာ်ထီၣ်တၢ်ဘါသရိၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်သးဖံဒီးပုၤဆိၣ်ဂုၤပျါတၢ်လၢသရၣ်ဒိၣ်စ့လိၣ်န့ၣ်လီၤ.

မုၢ်ဆါ(၁၁:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤလၢကပီၤဒီး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ပဲၤထီၣ်အနံၣ်(၅၀)ယူဘလံၤတၢ်ဘါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလၢကပီၤအဆၢကတီၢ် ပုၤဟၤလီၢ်ဆ့ၣ်နီၤမ့ၢ် သရၣ်မုၢ်ကပြုၣ်ထုန့ၣ်



တစ်ခဲးကျေးဆာဂုဏ်ဆုတံကို (အီးစကြလယာ)

ပံသရန်မုန်ဘျူထံခံခဲ မှ်မိလုာ်ဒိန်ပွာဒိန်တဂလုာ် မာတုာ်တံသးခုကစိန်တံမာ လုာ်ကီ မှ်တြီာ် မိာ်မုန်ကရု ဒ်အမုာ်ပုဟာစု ဒီးနဲနဲခွဲခဲလက်(၃၁)နဲနဲလီာ် လဲပုာ်ကွဲာ်ဟီခိန် ပဲ(၂၀၁၂)နဲနဲလီာ်. မဲအိန်မုာ် သးဆူသးဂဲလုာ် တံသးခုကစိန်အကီ ဟံတံသံဆဲာ်ပု ဒီး ဆိန်ထွဲ တံသးခုကစိန်တံမာ ကဒိန်ထီခိန် ဟ့ာ်တံမာဘျူ ဒ်တံသ့အိန်ဒီးအီလီာ်. မိာ် တဂလုာ်အံ အနီာ်ဆဲးအိန်ဖုာ်ဘာ်ဆာ် သးဆူသးဂဲလုာ်တံသးခုကစိန်အကီ, ကီာ်မုာ်တြီာ် ကစာ်ကလိ မှ်ဒိန်မုာ်ထီ ထဲလဲာ်ဘာ်ဆာ် လုာ်တံလဲာ်အိန်ဖိန်ရိန် ဒီးယွာ်အတံမာကီ အိန်တဖုာ် ဒီးအနီာ်တဆဲးဝဲဘာ်.

လုာ်သ့နီာ်မိာ်အတံမာဂုဏ်, ဒိဂုဏ်ဘာ်အပူ ဖိခွါ တံကို(ကီာ်အီးစကြလယာ) ဟ့ာ်မာဘျူလဲာ်ဆူညါမဲးကစံ (၃၀၀,၀၀၀)ဘး တီတီနဲနဲလီာ်. စံးဘျူးဘာ်တံကိုလုာ်အဟ့ာ်မာဘျူတံနဲနဲလီာ်. မိာ်တဂလုာ်အံ အတံဒိဂုဏ်ဘာ် ကလီာ်ဘာ်လုာ်နုာ် တုာ်ဖိစါ လံာ်စါ, မဲသုကကဲထီခိန်ကပီမဲသုအိန်တပူလုာ်လုာ်, မာနုာ်အိန်ကဲ, ပုာ်ဒုာ်ပုာ်ဒါ, ဘာ်ဘျူးဘာ်ဖိန်လုာ်ယွာ်တထံာ်ယီတက့ာ်.

တစ်ခဲးကျေးဆာဂုဏ်ဆုခါခါခါ ဒီးပုာ်မာသကီးတံ (ကီာ်ခဲနဒါ)

လုာ်တံဆိန်ထွဲ ယွာ်တံသးခုကစိန်တံမာဂီာ် သရန်ခါခါ(ကီာ်ခဲနဒါ) ဒီးပုာ်မာသကီးတံတဖုာ် ဟ့ာ်မာဘျူလဲာ်ဆူညါမဲးကစံ (၃၃၂,၂၀၀)ဘးတီတီနဲနဲလီာ်.

စံးဘျူးဘာ် သရန် ဒီးအပုာ်မာသကီးတံကီးဂဲနဲနဲလီာ်. မဲယွာ်အဘျူးထူးဖိန်တီာ် ကလီာ်ဘာ်လုာ်သုဝဲ ကီးဂဲ ဒီးအလီာ်. မဲသုကဘာ်ဘျူးဘာ်ဖိန်လုာ်စုထံာ်နုာ်တံမာတမံလုာ်လုာ်တက့ာ်.

တစ်ခဲးကျေးဆာဂုဏ်ဆုပုကျဲစု

ဖုကျဲစု စံးဘျူးယွာ် လုာ်ချူးနုာ်ဘာ်နဲနဲသီလီာ်သီအယံ အိန်ဒီးနဲနဲထီခိန်သီတံစံးဘျူး တံဟ့ာ်မာဘျူ လဲာ်ဆူညါမဲးကစံ (၃၀,၀၀၀)ဘးတီတီနဲနဲလီာ်.

ပစံးဘျူး ဒီးဆာဂုဏ်ဘာ် ဖုဖုလုာ်ကသုာ်ခသးခု. အိန်ဆူာ်အိန်ချုလုာ်နဲနဲသီလီာ်သီအပူ. ကထံာ်ဘာ် ယွာ်တံဆိန်ဂုဏ်အသီတဖုာ်. ကမုာ်လုာ်သးခုဘာ်လုာ်တံဆိန်ထွဲတံသးခုကစိန်တံမာအပူ. ယုာ် ဒီး ဖိလံာ် နုာ်ဖိထာ်ဖိတဖုာ်တက့ာ်နုာ်မုာ်ပတံဆာဂုဏ်ထုကဖုာ်နဲနဲလီာ်.

တစ်ခဲးကျေးဆာဂုဏ်ဆု ဖိမုာ်ဖိ Naw Klironomia Taw

ဖိမုာ်ဖိ Naw Klironomia Taw ချူးနုာ်ဘာ်နဲနဲအိန်ဖျဲာ်ဆာကုာ် (၁)ဝီ ဖဲ(၂၂,၂၀၁၈)အယံ ပါပါသရန် ခုတီ ဒီးမိမိသရန်မုာ်ရဲနဲနဲဖိ သးခုစံးဘျူး ယွာ် ဒီးဟ့ာ်မာဘျူလဲာ်ဆူညါမဲးကစံ (၂၀,၀၀၀)ဘးတီတီနဲနဲလီာ်.

စံးဘျူးဘာ်မိမိပါပါလုာ်အဟ့ာ်မာဘျူတံနဲနဲလီာ်. မိမိမုာ်ဖိ ကအိန်ဆူာ် အိန်ချုပုာ်ဂံာ်ဘါ, ဒိန်ထီခိန်လုာ်နီာ်ခိ ဒီးသး, အိန်မုာ်ဖိယံလုာ်လုာ်ယွာ် ဒီးပုာ် ကညီအမဲာ်ညါတက့ာ်နုာ် မုာ်ပတံဆာဂုဏ်ထုကဖုာ်နဲနဲလီာ်.



တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဆူပုၤဖးလဲၤဆူညါမဲးကစံတဖၣ်

ပစံးဘျးဘၣ်သု ဒိၣ်မးလၢ သုပုၤဖးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ လဲၤဆူညါမဲးကစံအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.
လဲၤဆူညါမဲးကစံအံၤ ပထးထီၣ်ရၤလီၤအီၤ ခီဖျိလၢပုၤဖးတၢ်ဖိတဖၣ်
ဆုၤလီၤန့ၣ်ပုၤလံာ်အပူၤတဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.
ပမုၢ်လၢပုၤလၢကဘၣ်ဟ့ၣ် ၂၀၁၇န့ၣ်မဲးကစံအပူၤတဖၣ်
ဒီးပုၤလၢအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ် လဲၤဆူညါအပူၤလၢ ၂၀၁၈န့ၣ်အဂီၢ်တဖၣ်
ကဆုၤဘၣ် လံာ်အပူၤဆူ...

သ့ၣ်
နော်လးရှီး (ငွေကိုင်)
၁၂/အစန(နိင်)၁၀၆၈၁၁
၃၉၆၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်
၀၉၅၀၇၉၄၅၉၊ ၀၉၇၉၈၁၅၆၅၅၂

ပုၤလၢကအိၣ်ဆုၤလၢထံဂုၤကီၢ်ဂၤတဖၣ်အဂီၢ်
Naw Lah Shee, 12/Ah Sa Na (Naing) 106811
396, Bogyoke Aung San Road, Lanmadaw Township,
Yangon, Myanmar. E.mail - goforward09kbc@gmail.com.
Ph. 095079459, 09798156552
Western Union, KBZ Bank, Bahosi Branch.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ ၂၀၁၈န့ၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံအပူၤ

၂၀၁၈န့ၣ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ တဘျီအဂီၢ် အပူၤမ့ၢ်ဝဲ ၇၀၀၀း ဒီး ဒီတနံၣ်အပူၤမ့ၢ်ဝဲ ၈၄၀၀၀းန့ၣ်လီၤ.